
FÓUCCA 1 79

Vigyázó szemetek 
Gyöngyösre

Negyedmilliárd 
a Tarkabarkára

Mostantól jó, ha a budakeszi 
FIDESZ-MSZP alkalmi koalí
ció Gyöngyösre figyel.

Míg a Budakeszin, a nyá
ron történtekre az országos 
média ügyet sem vetett, az 
augusztus végi, gyöngyösi ese
mények átlépték ingerküszö
bét. Persze ott egy hatalmas 
beruházás miatt pattant ki az 
affér. Röviden összefoglalva 
az ott történteket: egy nagy, 
indiai gumigyár akart üzemet 
építeni a városban, ám a helyi 
FIDESZ, környezetvédelmi meg
gondolásokból, népszavazásra 
szerette volna vinni a dolgot, 
döntsenek a gyöngyösiek, akar- 
ják-e az ott lakók, hogy a Mát
ra alján egy óriási gumiüzem 
létesüljön. Erre a beruházó 
visszalépett a beruházástól.

A helyi önkormányzat, 
amelyben a polgármester és a 
többség MSZP-s, egy határo
zattal valamennyi önkor
mányzati tisztségből vissza
hívta a Fidesz Polgári Frakció 
képviselőit (bizottsági tagsá
gok, fb-tagságok stb.) Ismerős?

Budakeszin sok tekintet
ben hasonló megoldáshoz fo
lyamodott a FIDESZ-MSZP 
alkalmi koalíció a nyáron, 
amikor határozatot hozott ar
ról, valamennyi bizottságból 
valamennyi képviselőt vissza
hív, és a bizottsági helyek új
raelosztását kezdeményezi. Ez 
a manővere egyébként sikerrel
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járt, s ennek eredményeként 
az önkormányzati bizottsá
gokban új erőviszonyok jöt
tek létre, a Fidesz jelentős meg
erősödésével, s a polgármes
tert székéhez segítő civil frak
ció eljelentéktelenítésével. Azt 
el kell ismerni, hogy a FI
DESZ-MSZP budakeszi ak
ciója valamelyest elegánsabb 
volt a gyöngyösinél, ameny- 
nyiben előbbiek — no persze 
csak pro forma — valamennyi 
képviselőt, így a saját frakció
jukhoz tartozókat is — vissza
hívták a bizottságokból, de 
csak azért, hogy még jobban 
felvértezve küldjék vissza őket.

Visszatérve a gyöngyösi 
példához, az ott történteket 
több jogász aggályosnak tart
ja. Bár a lépés formálisan nem 
minősíthető képviselői vissza
hívásnak, amit egyébként a 
magyar alkotmány mind az 
önkormányzati, mind az or
szággyűlési képviselők eseté
ben kizár, ám de facto hason
ló helyzethez vezet. Kolláth 
György alkotmányjogász egyik 
sajtónyilatkozata szerint „mi
nősített többsége birtokában a 
gyöngyösi MSZP akár tetszése sze
rint módosíthatja az SZMSZ-t, 
és akkor az ellenzék képviselőit 
jogszerűen foszthatja meg a bi
zottságokban viselt tisztségektől, 
szélsőséges esetben akár a bizottsá
gi tagságtól is. — Ez őrült és ab
szurd helyzetet teremtene — állítja. 
E ponttól ugyanis nincs megállás: 
a többség minden településen lev
adászhatja a kisebbségben levőket ”

Érdemes tehát a budake
szidének tekintetüket Gyön
gyösre szegezniük, az ott tör
téntek ugyanis az itteni fejlemé
nyekre is hatással lehetnek. Már 
csak azért is, mivel a budake
szi civil frakció tudomásunk 
szerint ugyancsak a közigazga
tási hivatalhoz fordult a szerin
te sérelmes és törvénytelen lé
pés miatt. Botor Szabi 

Nagy az öröm a budakeszi né
met nemzetiségi önkormány
zat berkeiben. Szeptember ele
jére immár biztossá vált az, 
amit hetek óta rebesgettek, a 
budakeszi német óvoda fel
újítására, korszerűsítésére és 
bővítésére közel 280 millió 
forintot fordíthatnak. Az ösz- 
szeg legnagyobb részét, 250 
millió forintot az Új Magyar
ország keretében elnyert pá
lyázatból nyerték, a 10 száza
lék önrészt pedig egy német
országi alapítvány adja, amely 
eddig is rendszeresen és nagy
vonalúan támogatta a ma
gyarországi németséget.

K. Herceg Mária elmondta, 
a Fő utcai óvoda építésére a 
közbeszerzési pályázatot ha
marosan kiírják, és a kivitele
zésre várhatóan a jövő év ele
jén kerül sor. Az építkezés 
idején is működik majd az 
óvoda, ami, ha elkészül, igazi, 
21. századi színvonalú gyer

Idén ősszel immár 5. alkalommal hirdetjük meg a 
Bolyai Matematika Csapatversenyt, 
jelenleg a főváros és 13 vidéki megye területén, 

3-8. osztályos tanulók 4 fős csapatai számára.

Tavalyelőtt 6100, tavaly pedig már 12 000 tanuló vett részt 
a most már országos kiterjedésű megmérettetésen.

A versenyről bővebb információ — például a korábbi évek 
feladatsorai, eredményei, fényképei — található 

honlapunkon: www.bolyaiverseny.hu

mekintézmény lesz. Vélhető
en az is sokat nyomott latba, 
hogy az új épületet alternatív 
energiaforrásokból akarják 
ellátni. Az épület alkalmas 
lesz arra is, hogy hallás- és lá
tássérült gyerekeket fogadjon 
az óvoda.

A jelenleg 120 férőhelyes 
intézmény a felújítás után 
180-asra bővül — tájékoztatott 
a tervekről a nemzetiségi ön
kormányzat elnöke.
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